

The NLS Cartels Newsletter *La Newsletter des cartels de la NLS*

Special Congress Issue / Numéro spécial congrès

n°10 - May / Mai 2019

Editorial

Ce numéro spécial *Congrès de la NLS sur l'Urgence* a le plaisir de vous proposer une série de textes de cartellisans dont le sujet de travail portait sur ce thème.

Patricia Tassara, Analyste de l'École en exercice, témoigne de ce qui l'a poussée, après la passe, à accepter d'occuper la place de plus-un dans un cartel d'une autre École que la sienne, et dans une langue étrangère.

Trois textes théorico-cliniques, portent sur *Trauma et urgence*. À propos de l'incendie des Grenfell Towers, **Julia Evans** (Londres) montre que le trauma peut survenir à deux niveaux différents. **Anna de Filippi** (Houston) rend compte d'une approche neurobiologique du trauma, qui se veut avant tout normalisatrice et universalisante. **Corinne Rebibo** (Nice) évoque un *cas d'urgence* où le trauma se révèle dès la première consultation comme une effraction du fantasme.

En outre, **Filipe Pereirinha** (Lisbonne) nous éclaire à l'aide de vignettes cliniques sur la différence entre l'urgence et la hâte, tandis que **Jeff Erbe** (New-York) témoigne du lien entre le cartel et la cure analytique.

Bonne lecture,

Frank Rollier

This special issue dealing with the *NLS Congress on Urgency* is pleased to offer you a series of texts from cartels members who chose this theme for their work topic.

Patricia Tassara, currently Analyst of the School, gives evidence of what pushed her, after the pass, to accept to occupy the place of plus-one in a cartel of a School different from her own School, and in a foreign language as well.

Three theoretical-clinical texts deal with *Trauma and urgency*. In a text about the Grenfell Towers fire, **Julia Evans** (London) shows that a trauma can occur at two different levels. **Anna de Filippi** (Houston) reports on a neurobiological approach to trauma, which is primarily intended to be normalizing and universalizing. **Corinne Rebibo** (Nice) evokes an *UrgentCase* where the trauma is revealed from the first consultation as a breaking-in of the fantasy.

In addition, **Filipe Pereirinha** (Lisbon) enlightens us with clinical vignettes on the difference between urgency and haste, while **Jeff Erbe** (New York) attests to the connexion between the cartel and the analytic cure.

Enjoy your reading !

Frank Rollier